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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tényleg várólistára teszik a daganatos betegségben 
szenvedőket?" 

T. Miniszter Úr,

a magyar egészségügy helyzetéről, a magyar emberek egészségi állapotáról eddig is lesújtó adatok, 
tények láttak napvilágot. A kórházi várólisták elfogadhatatlan hosszúsága, az orvosi ellátáshoz való 
hozzáférés reménytelensége sok beteg ember minden napjait keseríti meg, teszi elviselhetetlenné.

A ma tudomásomra jutott konkrét ügy azonban még ehhez képest is új -negatív - szintet jelez.

Egy több, mint 100 ezer lakosú fővárosi kerületben, műtött emlődaganatos betegségben szenvedő 
hölgynek 2024. januárjában kellett volna mammográfia vizsgálatra (kétéves kontroll) mennie. 
Felhívta a lakóhely szerint illetékes kórház mammográfiás vizsgálatot végző rendelőjét, ahol 
közölték, hogy már nem adnak így időpontot, hanem VÁRÓLISTÁRA teszik, és majd kb. 4-5 
hónap múlva hívják! Egy emlődaganatos beteget!

T. Miniszter Úr, ezzel kapcsolatban kérdezem:

1. Tényleg ez a protokoll a daganatos betegségben szenvedők esetében?
2. Mit kíván tenni, hogy legalább a daganatos betegségben szenvedő betegek időben jussanak

megfelelő vizsgálatokhoz és kezelésekhez?
3. Ha a fővárosban nem képes az egészségügy időben ellátást, diagnosztikai vizsgálatot 

biztosítani daganatos betegek részére, akkor miben reménykedhetnek az ország 
szegényebb régióiban élők?

4. Hogy értékeli ennek fényében, Dr. Müller Cecília, az NNGYK újonnan kinevezett 
vezetőjének nyilatkozatát ezzel kapcsolatban?

„Hazánkban jelenleg az emlőszűrés, a vastagbélrákszűrés, illetve a méhnyakrákszűrés az a 
három nagy szervezett népegészségügyi szűrőprogram, amelyek esetében a részvételi 
hajlandóság növelése a célunk. Gyakori megbetegedésekről beszélünk, melyek későn 
felfedezve nagy számban elhalálozással végződnek, viszont ezeknél egy adott 



időintervallumon belül még időben be tudunk avatkozni, hogy elkerüljük a betegség súlyos 
kimenetelét. Tudjuk jól, hogy lassan fejlődő betegségekről van szó, tehát ha időben fedezik 
fel a problémát, akkor teljes gyógyulás várható.
Azért, hogy a szűréseken többen vegyenek részt, napirendre kell tűzni a szankcionálás 
lehetőségének kérdését is,” (Dr. Müller Cecília, Magyar Nemzet, 2023. dec.4.)
 
Budapest, 2024. március 5.
 
Várom válaszát!
 
Üdvözlettel,
 

Gy. Németh Erzsébet

Demokratikus Koalíció
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